
1995-ben alakult a Kisnémedi Faluvédõ
Egyesület. A civil szervezet kiemelt hang-
súlyt fordít a település idõskorú emberei-
nek életvitelére, egészségi állapotának
megóvására. Feladatai között szerepel a
térség hagyományainak megõrzése, prog-
ramok szervezése, a fiatalok felkarolása,
sõt még a környezet védelme is. Július
15-én Kisnémediben nagyszabású talál-
kozót rendeztek Pest megye idõs korú la-

kóinak, ahol tizenhat nyugdíjas klub tag-
sága népdalokat, kórusmûveket, verseket
adott elõ, sõt még személyes élménybe-
számolók is elhangzottak. A több száz ér-
deklõdõt vonzó program fõ szervezõje
Davcsó Károlyné volt, aki a némedi egyesü-
let fõtitkáraként már 1985 óta vesz részt
aktívan a település közösségi életének
formálásában.

folytatás az 5. oldalon HÉ
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Megjelenik havonta
az Izotóp Információs
Társulás kiadásában

Nagyszabású nyugdíjas-találkozó

Kisnémediben
Õk még védik a magyar hagyományokat

Bemutatkoztak Acsa, Zsámbok, Ecser,
Csõvár, Csomád, Õrbottyán, Vácduka, Vácrátót,

Tápiószecsõ, Aszód, Szõd, Isaszeg,
Szentlõrinckáta, Fót, Veresegyház

hagyományõrzõ csoportjai

Bemutatkoztak Acsa, Zsámbok, Ecser,
Csõvár, Csomád, Õrbottyán, Vácduka, Vácrátót,

Tápiószecsõ, Aszód, Szõd, Isaszeg,
Szentlõrinckáta, Fót, Veresegyház

hagyományõrzõ csoportjai
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A telephely kiválasztása, tervezése és
az elõzetes hatáselemzések a 60-as
évek mûszaki színvonalán történtek. A
döntésnél meghozatalakor kisebb te-
rületet vizsgáltak meg és jóval keve-
sebb kiválasztási szempont szerepelt
kritériumként, mint a jelenleg folyó
atomerõmûvi radioaktív telephely kivá-
lasztás esetében. A mûszaki tervezés
az akkori hazai adottságokat és kivite-
lezési lehetõségeket vette alapult. 

A püspökszilágyi telephelyen létesült Ra-
dioaktív Hulladékfeldolgozó és -Tároló (to-
vábbiakban RHFT) beruházása 1976. de-
cember 22-én fejezõdött be, míg végleges
üzemeltetési engedélyt 1980. július 28-án
adta ki az Egészségügyi Minisztérium.

A létesítmény egy felszínközeli, mûszaki
megoldásokkal megerõsített tároló. A befo-
gadó kõzet agyag és lösz formáció. A táro-
lóteret négy területre osztották fel azért,
hogy az eltérõ hulladékfajtákat külön-kü-
lön helyezhessék el. Ennek megfelelõen a
tároló egységeket is négy csoportba sorol-
ták. Az „A” és „C” tároló medence, míg a
„B” és „D” csõkút típusú. Az 1976-ban lé-
tesített 48 db „A” típusú, egyenként 70 m3-
es medence két sorban épült. A medencék
szerkezete vasbeton.

A „B” típusú tároló 32 db 40 mm átmé-
rõjû 6 m hosszúságú rozsdamentes anyagú
csõkutakból áll. A csövek betontömbbe
vannak ágyazva, melyek alkalmasak a su-
gárforrások tárolására. A hosszabb élettar-
talmú zárt sugárforrások tárolását 4 db 200
mm átmérõjû, 6 m hosszú rozsdamentes

acélból készült csõkút biztosítja („D” típu-
sú tároló). A tûzveszélyes szerves oldósze-
res hulladékok a „C” típusú tároló 8 db
egyenként 1,5 m3-es szigetelt 1,5 m3 mély
beton medencébe kerülnek. 

A tárolók összes térfogata 5040 m3.
A telephelyen a hulladékok elhelyezésé-

re történõ elõkészítése – azaz feldolgozása –
az alábbi tevékenységekre korlátozódott:

A zsákos csomagolású szilárd hulla-
dékok fémhordóba helyezése (átcsoma-
golás).

A radioaktívan szennyezett szerves és
egyéb oldószerek kovaföldes felitatása (szi-
lárdítása).

A radioaktív szennyvizek és bioló-
giai hulladékok szilárdítása cement hoz-
zákeverésével.

A sérült zárt sugárforrások „kézi”
úton történõ betonozása.

Ezen, és a további jövõbeli feladatok el-
látására a telephelyen megépült egy tech-
nológiai épület is. Ezen „aktív épületnek”
keresztelt létesítmény alatt egy nagy pin-
ce található. A pincetérben a feltételezet-
ten feldolgozandó aktív folyadék tárolá-
sára szolgáló 12 db mûanyag tartályt, va-
lamint kompresszorokat és szivattyúkat
telepítettek. Az épület földszintjén 2 db
kezelõsort is kiépítettek a biológiai hulla-
dékok és a szennyvizek feldolgozására.
Ezen technológiai rendszerek üzemszerû
használatára azonban soha nem került
sor a kis hulladéktérfogatok, illetve a
technológia hiányosságai miatt. A feldol-
gozó épület rendkívül túlméretezettek-
nek bizonyult a néhány m3/év hulladék-
mennyiség feldolgozására.

Az RHFT által tárolásra vagy végleges el-
helyezésre átvehetõ hulladékfajták, aktivi-
tás-koncentráció és az összes aktivitás érté-
kek az engedélyokmányokban nem kerül-
tek rögzítésre. Ennek megfelelõen az RHFT
elhelyezésre átvette az izotópalkalmazásból
származó valamennyi hulladékot, így a
hosszú élettartamú komponenseket tartal-
mazó hulladékokat (sugárforrásokat) is,
kivéve az orvosi alkalmazásokból származó
rádiumkészítményeket.

A tároló elsõ üzemeltetõje a Fõvárosi
Közegészségügyi-Járványügyi Állomás
volt.

Dr. Ormai Péter

A kezdetektõl napjainkig
4. rész – A püspökszilágyi tároló mûködésének kezdete
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Szívem szerint szob-
rot emelnék az is-
meretlen fõrendõr-
nek, aki visszaverte
azt az agyament tö-
rekvést, hogy szûn-
jön meg az autópá-
lyán a 130 km/h-s
sebességhatár. Ezt

állítólag valami ugyancsak ismeretlen
humorista kezdeményezte, de hogy ki az
illetõ, azt nem sikerült kinyomoznom.
Valamiért nem merte arccal vállalni zse-
niális ötletét. Pedig õ is megérdemelne
egy emlékmûvet. Mondjuk egy háza felé
forduló, nyalókás s…ggû tehenet – ter-
mészetesen „véletlenül” odahelyezve, de
ez plágium volna. 

Szóval mentünk nyaralni a balcsira, az
M7-esen. Hátul két gyerek biztonsági
gyerekülésben. Mellettem bekötve fele-
ség, szíve alatt két további gyerekkel. A
kocsiban hat légzsák, ABS, és egy sor biz-
tonságot szolgáló kütyü. Szerintem egy
családfõnek kötelessége a család bizton-
ságáról a tõle telhetõ mértékben gondos-
kodni. Ebbe nálam bele tartozik, hogy
igyekszem nem átlépni a megengedett
sebességet (persze, ez nem mindig sike-
rül). Szóval nyár van, békésen suhanunk
a pályán 130-cal, a gyerekek a CD-vel
együtt éneklik a Kolompost, hogy „egy-
szer egy királyfi mit gondolt magában,
hihihi, hahaha mit gondolt magában…”

Elõttem kamionsor, döcög, kb. 100-
zal. Tükör, index ki, valahol messze jön
valaki, van még hely, kerülés. Ballagunk
a kamionsor mellett a megengedett ma-
ximális sebességgel. Ekkor váratlan for-
dulat. A tükörbõl látom, hogy egy BMW
úgy 22,5 cm-rel a hátam mögött villog,
fél kerékkel az útpadkán küzd, le akar
söpörni maga elõl. Magyarán arra akar
kényszeríteni, hogy vagy én is 180-nal
hajtsak, mint õ, vagy álljak be egy ka-
mion mögé 100-zal cammogni. Átmenet
nincs. Pattog, mert meggyõzõdése, hogy
neki joga van szabályt sérteni, és én eb-
ben akadályozom. 

Latolgatni kezdem a lehetõségeket. Ha
úgy teszek, ahogy az erõszakos barom
óhajtja, és lefékezek 100-ra, majd beál-
lok két kamion közé, akkor onnan kevés
reményem marad visszatérni ismét a
gyorsabb sávba, ugyanis nem enged ki
onnét senki. Mert ilyen a magyar közle-
kedési kultúra. A másik lehetõség, hogy

felgyorsulok, de egy családi egyterû,
mint a mienk, nem akar sebességben
versenyezni egy BMW-vel, nem arra ter-
vezték. Ráadásul ez az „érj utól, ha
tudsz” macsójáték csak akkor lenne el-
képzelhetõ a részemrõl, ha egyedül len-
nék a kocsiban. 

Mit tehetek? Óvatosan megpöckölöm
a fékpedált, amivel figyelmeztetem a ba-
romarcút, hogy ne jöjjön a „s…mbe”. Er-
re nagyot bólint a Bömös, füstöl a radiál,
baromarcú veri a kormányt, és finoman
szólva megkétszerezi abbéli erõfeszíté-
seit, hogy leparancsoljon maga elõl az
útról. Kezd az én adneralinszintem is
emelkedni, a kamionsor persze csak
nem szûnik. Egy magyar, egy szlovák,
egy román, egy ukrán megvolt, van még
egy horvát, egy orosz, egy török… Ma-
gamban ismét igazat adok minden kör-
nyezetvédõnek, félpályás útlezáró pol-
gártársnak, akik idõnként felteszik a
kérdést: a kormány ugyan miért nem
tesz semmit annak érdekében, hogy vas-
útra terelõdjék át a tranzit-áruszállítás? 

Nem tisztem, hogy egy újságcikk kere-
tében megoldjak alapvetõ közlekedéspo-
litikai kérdéseket ezért csak kérdéseket
tudok feltenni: 1. Miért hiszi valaki,
hogy jogos a felháborodása azon, hogy
mások nem akarnak szabálytalanul köz-
lekedni? 2. Miért nem láttam én még
trafipaxot autópályán? 3. Kinek az érde-
ke, hogy a kormány évek óta nem tesz
semmit a közúti áruszállítás vasútra te-
relése érdekében? 

Az esetnek mellesleg az lett a „csatta-
nója”, hogy amikor elfogytak a kamio-
nok, lementem a jobboldali sávba. Erre a
barom elém rontott, és fékezni kezdett,
ezzel akarván megleckéztetni. Jól meg-
mutatta, hogy milyen az, amikor föltar-
tanak egy BMW-st a magamfajta „ro-
hadt szabálykövetõk”. Ez volt az a pont,
amikor sajnáltam, hogy nem James
Bond kocsijában ülök, mert akkor fedél-
zeti rakétavetõt használtam volna. Aztán
megláttam egy benzinkutat, miközben a
„bömös” már hatvanra lassult elõttem.
Ki kér fagyit? – tettem fel a költõi kér-
dést és máris kanyarodtam ki jobbra. Ta-
lán ez volt a legjobb megoldás a család
védelmében. A gyorshajtó, agresszív pa-
linak pedig el tudok képzelni egy emlék-
mûvet az út mellett. A veséjét úgyis vár-
ják már…

Bertók László

Már várják a vesédet
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Galgamácsa

Társberuházói megállapodást kötött egy-
mással Galgamácsa, Vácegres, Váckisújfa-
lu, Püspökszilágy és Kisnémedi községek
a települések szennyvíztisztításának és el-
vezetésének közös megvalósítására. A
dokumentumot a jegyzõk is ellátták kéz-
jegyükkel, hogy az októberi önkormány-
zati választások végeredménye se tudja

befolyásolni a közmûhálózat létrejöttét. A
lakosság igénye és a településvezetõk
szándéka évek óta meg van, meg volt a
szennyvíz kezelésére, azonban jórészt a
törvényi szabályzók és a beruházáshoz
szükséges anyagi erõforrások hiánya
okozták a környezetkímélõ eljárás meg-
valósítását.

Az elsõ szárnypróbálkozások 2000-ig nyúl-
nak vissza, a polgármesterek már akkor is
kísérletet tettek a településeiket fenyegetõ
környezetterhelési gondok megoldására,
ám a kezdeti lépések sorra kudarcot vallot-
tak – részben önhibájukon kívül. Többször
nyújtottak be ugyanis pályázatot a csator-
nahálózat tervezési munkálatainak elké-
szítéséhez – kétszer címzettre, egyszer pe-
dig KAC-ra –, de egyik sem lett sikeres.
Mindössze tizennyolcmillió forint érkezett
a Pro Régiótól, ami a kezdeti terv-csomag
induló összege volt, de további pénzügyi
forrásokra is szükség lett volna. Ráadásul a
törvényi háttér sem kedvezett a galgamen-
tieknek, mivel a költségvetési szabályzó ki-
mondta: a kétezer fõ alatti lakosságszám
nem igényel sürgõs szennyvízhálózati tá-
mogatást, sõt elõírta, hogy az ivóvízhálózat
kiépítése, bõvítése – mindenek elõtt. A
földrajzi adottságok is, mintha „összebe-
széltek” volna az öt község ellen, hisz a te-
repviszonyok sem biztosítják a víz szabad
lefolyását, ezért úgynevezett átemelõkkel
lehet csak megoldani ezt a problémát –
természetesen plusz pénzért. 

Az elsõ pozitív fejlemény idén januárban
állt be, amikor a kormány, rendeletben mó-
dosította azt a 2016-ig szóló céldátumot,
ami a kistelepülések közmû felzárkóztatá-
sáról szólt. Az új idõpont 2010, eddig van
ideje az államnak a támogatás pénzügyi fel-
tételeinek megteremtésére, amihez azon-
ban a helyi lakosságnak és az önkormány-
zatoknak is hozzá kell járulniuk. A határidõ
így most mindenkit cselekvésre késztet és
nagy találati pontossággal megjósolható,

Döntés a csatornahálózat megépítésérõl
A polgármesterek aláírták a megállapodást

Galgamácsa község adatai

Terület: 4331 hektár
Lakosság: 1948 fõ
Lakások száma: 734
Kistérség: Veresegyházi
Önkormányzat címe:

2183, Petõfi u. 105.
Polgármester: dr. Pesti Klára
Jegyzõ: Kovács Miklósné
Önkormányzat e-mailcíme:

galgamacsa@dunaweb.hu
Önkormányzat weboldala:

www.galgamacsa.hu

folytatás a 10. oldalon 



2006. július 24. HHÉÉTTközlap 5

A
z 

Iz
o

tó
p

 I
n

fo
rm

ác
ió

s 
Tá

rs
u

lá
s 

la
p

ja

Kisnémedi

Már napokkal 15-e elõtt lázas készülõ-
dés volt érezhetõ Kisnémediben. Ugyan
még látványában és tárgyiasult formában
nem jelentkeztek a sürgés-forgás ered-
ményei, de a lelkekben és a fejekben, már
ott volt a rendezvény és annak minden
mozzanata. Különbözõ csoportok alakul-
tak a vendégek ellátására, fogadására, kí-
sérésére. Az asszonyok mellett a helybéli
férfiak is szerepet kaptak a programok le-
bonyolításában, jórészt rendezõként.

A példát, az ötletet Tápiószecsõ kölcsö-
nözte, ahol minden évben megrendezik
az Életet az Éveknek Szövetség találkozó-
ját. Itt is megjelennek a civil szervezetek
képviselõi, a baráti társaságok. Davcsó
Károlyné fõtitkár egy ilyen esemény al-
kalmával határozta el, hogy a kisnémedi
egyesület összefogásával helybe viszik a
lakosságnak a kulturális programot. Elõ-
ször tavaly, amikor a tízéves évfordulót
ünnepelték, majd pedig most, ami már
folytatása volt a korábbi találkozóknak.

Délelõtt fél tíz. Megérkezett az elsõ
busz a fõtérre. Szemlátomást nemcsak a
vendéglátók, hanem a vendégek is izga-
tottan emlegették az elõttük lévõ napot.
Sorjáztak a kérdések, ruhák, egyéb kellé-
kek rendben vannak-e? Aztán jöttek a
többiek is. Az elsõ fellépõk pedig már vo-
nultak az öltözõjükbe, hogy magukra ve-
hessék saját falujuk népi viseletét. Hama-
rosan színes ruhás asszonyok lepték el
Kisnémedi Fõ utcáját. Minden készen állt
tehát a kezdéshez.

A konferanszié (Veiczi Irma – Cila ma-
ma) bájos vidámsággal, tele életerõvel
nyitotta meg a rendezvényt és a virágcso-

kor sem maradt el a fõszervezõ részére. A
kórusok pedig – mert, hogy nem csak asz-
szonyok léptek a színpadra, hanem meg-
lett férfiak is – kezdték felidézni, feleleve-
níteni a nagy létszámú közönségnek a

régmúlt idõk népdalait, magyar nótáit,
verseit. A jó hangulat folytonos volt, az
együtt éneklés és anekdotázás mindvégig
összetartotta a négyszáznál is több részt-
vevõt és érdeklõdõt.

A mûsor alatt Davcsó Károlynét arról
faggattuk, milyennek látja saját kis csapa-
tát, a helyi emberek egymáshoz fûzõdõ

kapcsolatát és azt, miként mûködik az
egyesület. Mint fogalmazott: 1995-ben
alakultak. Elsõ körben Fódi Márta, a tele-
pülés háziorvosa volt a szervezet elnöke, jó
ideje azonban a polgármester, Edelman
György látja el ezt a tisztséget. Örömmel új-
ságolja, van saját klubházuk, ahová a
programok megtartása mellett taggyûlése-
ket és beszélgetések hívhatnak össze. A
ma már száztagú egyesület egy kis létszá-
mú csoportból alakult, cégbírósági bejegy-
zéssel rendelkeznek és bár jelképes, csu-
pán ötszáz forint az éves tagdíj, komolyabb
pénzek felett diszponálnak. Mindezt az
önkormányzat támogatásával és pályáza-
tok révén érték el. Felvállalták az idõsek
napi rendezvényszervezését, minden év-
ben jótékonysági programot tartanak,
amibõl jut a templom renoválására is. Ta-
valy például ebbõl sikerült a Mária-szobor
felújítása, elõtte pedig a freskókat tudták
helyreállíttatni. Az egyesületnek további
három vezetõségi tagja van Davcsó Károly-
nén kívül és kétfõs az ellenõrzési bizottság.
A fiatalságot, mint mondja már kicsit ne-
hezebb bevonni a programokba, de ha se-
gítségnyújtásról, szervezésrõl van szó,
mindig van önként jelentkezõ. A kultúra
ápolása, az idõssekkel való törõdés és a he-
lyi hagyományõrzésen túl az egyesület
környezetvédelmi feladatokra is vállalko-
zik, legyen az akár fûnyírás vagy más tár-
sadalmi munka. A településeken kívüli
eseményekre, fellépésekre a polgármester
minden alkalommal elkíséri a tagságot és
amikor szükség van rá – hangsúlyozza a
fõtitkár asszony – mindig megtalálható.

(Képriportunk a 12. oldalon.)

Kisnémedi község adatai

Terület: 1384 hektár
Lakosság: 691 fõ
Lakások száma: 294
Irányítószám: 2165
Kistérség: Váci
Önkormányzat címe:

2165 Kisnémedi, Fõ u. 5.
Telefon: (06 27) 566 630
Fax: (06 27) 366 135
E-mail cím: jegyzo01@fotnet.hu
Polgármester: Edelman György
Jegyzõ: Hegyi Ágnes

folytatás az 1. oldalról

Davcsó Károly-
né huszonöt éve
dolgozik Váchar-
tyánban, mint
pénzügyi fõelõa-
dó. Férjével 1985
óta él Kisnéme-
diben, aki vi-
szont itt is szüle-
tett. Legkedve-
sebb idõtöltése a közösségi munka, az
idõsekkel való foglalkozás. Férje, mind-
ebben partnere és sokat segít a progra-
mok megvalósításában. Hitvallása, hogy
a másokkal való törõdés az belülrõl kell
fakadjon, azért pedig nem várható el kö-
szönet – de alkalmasint azért jól esik.

A Kisnémedi Faluvédõ Egyesület
soron következõ taggyûlését tartja a
Klubházban. A vezetõség szeretettel
várja az érdeklõdõket.
Helye: Klubház. Idõpontja: 2006. jú-
lius 31. Címe: Kisnémedi, Fõ út 5.

A kisnémedi kórus
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Jól példázza egy közösség erejét az,
amikor mostoha idõkben is képes nem
csak fennmaradni, de létszámban gyara-
podni, alkotni és magasabb célokért ál-
dozatokat is hozni. Alighanem kevés ha-
sonló példa van az országban, mint ami-
lyen az õrbottáni nyugdíjasoké, akik jú-
lius 1-jén, nagy ünnepség keretében
avatták fel az új Kvassay Jenõ Klubházat.

A 86 négyzetméteres alapterületû épüle-
tet magán- és céges adományokból, pá-
lyázatokból, és felbecsülhetetlenül sok
társadalmi munka segítségével építették
fel. A pénz „összekalapozásában” és a
szervezésben kiemelkedõ szerepe volt Bé-
res Istvánnak, akit 2003-ban választottak
meg a klub vezetõjének. A klub elnöke la-

Õrbottyán

A pontyok már a spájzban vannak
Elkészült a Kvassay Jenõ Klubház

Úgy tûnik, még mindig nincsen kifogás-
talan megoldás a szelektív hulladékgyûj-
tés módszerére. Bár az õrbottyáni helyi
lap, a Hirmondó is, és az A.S.A. Magyar-
ország Kft. szórólapjai is tudatták a la-
kossággal, hogy megváltoztak a szelektív
hulladékgyûjtés szabályai, sokan még
mindig a korábbi gyakorlat szerint igye-
keznek elhelyezni válogatott szemetüket
a hulladékszigeteken. Nevezetesen a
megmaradt, kizárólag üveghulladékok
gyûjtésére szolgáló konténerek mellé
rakják le PET palackjaikat és papír hulla-
dékaikat is, talán mert azt képzelik, hogy
csak véletlenül nincsenek ott az ezek
gyûjtésére való konténerek. 

Miként azt Kereskényi János polgármes-
tertõl megtudtuk, a szabályok megváltoz-
tatására éppen azért került sor, mert az
emberek korábban is a konténerek mellé
rakták le a hulladékokat, így a hulladékszi-
getek botrányos látványt nyújtottak. Attól,
hogy továbbiakban a mûanyag és papír-
hulladékot odahaza kell gyûjteni, és a szol-
gáltató minden hónap elsõ hétfõjén és
keddjén a porta elõl szállítja el a szemetet
azt remélik, hogy a hulladékszigetek kultu-
rált képet fognak mutatni. Egyelõre azon-
ban ez még várat magára. Mindenesetre az
önkormányzat az érvényes szabályok be-
tartatása céljából 30 ezer forint szabálysér-
tési bírság kiszabását helyezi kilátásba azok

számára, akiket rajta kapnak, hogy a kon-
téner mellé – vagy bármely más közterüle-
ten – hulladékot helyeznek el, illetve akik
az üveggyûjtõ konténerbe másféle anyagot
dobnak. Türelmi idõ nincs. 

A szelektív gyûjtés ma érvényes rend-
je szerint az ásványvizes és üdítõs PET
palackokat (kilapítva) átlátszó mûanyag
zsákban, a papírhulladékot papírzsák-
ban, papírdobozban, vagy kötegelve ké-
rik az ingatlanok elé helyezni az elszállí-
tási napokon. Az elsõ PET palackszállítás
augusztus 7-én, az elsõ papírszállítás au-
gusztus 8-án lesz. Ettõl kezdve minden
hónap elsõ hétfõjén a mûanyag, keddjén
a papír elszállítására kerül sor. 

Õrbottyán nagyközség
adatai

Terület: 2737 hektár
Lakosság: 6000 fõ
Lakások száma: 2462
Kistérség: Veresegyházi
Önkormányzat címe:

2162 Õrbottyán, Fõ u. 63.
Telefon/fax: (06 28) 360 044,

(06 28) 360 228
E-mail cím: orbottyan@invitel.hu
Weboldal: www.orbottyan.hu
Polgármester: Kereskényi János
Jegyzõ: Babinszki Edit

Új szabályok, régi beidegzõdések

folytatás a 13. oldalon 

Béres István
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Püspökszilágy

Püspökszilágy hagyományaihoz ma már hozzá tartozik a nyár legnagyobb eseménye, a
Málnafesztivál. A kis falu szinte minden lakóját és máshonnan érkezett vendégeket is
ide vonzotta a rendezvény, amely nem szûkölködött programokban. Míg az önkor-
mányzat udvarán elhelyezett színpadon különféle produkciók váltották egymást, addig
a sátrakban gulyást és sört mértek. Más sátrak alatt a gyerekeknek arcot festettek, a
patakparton egy honfoglaló magyar jurta-rekonstrukció volt látható, a közelben pedig
a visszacsapó íjat lehetett kipróbálni, vagy fel lehetett ülni a honfoglalók apró termetû
lovaira. A kicsik legnépszerûbb szórakozása az óvodaudvaron lévõ ugráló vár volt, a na-
gyobbak pedig például a rockzene klasszikusait egész jól játszó fiatal bandának örven-
dezhettek. Ami pedig a málnaügyet illeti, ebben a kérdésben alighanem a málnás süti
verseny zsûrije járt a legjobban. Az alábbi képriportunk a málnafesztiválon készült. 

Püspökszilágy község
adatai

Terület: 2530 hektár
Lakosság: 747 fõ
Lakások száma: 283
Önkormányzat címe:

2166 Püspökszilágy, Kossuth út 9.
E-mail: jegyzo@fotnet.hu
Telefon/fax: (06 27) 366 061
Polgármester: Tordai Sándor
Jegyzõ: dr. Bunna Gyuláné

Málnafesztivál
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Vácegres

Vácegres polgármestere, Szántovszki Kál-
mán mondott avatóbeszédet a Hámán
Kató utcai futballpálya régen várt átadá-
sa alkalmából. Ezt követõen a pályán hét
amatõr gárda mérte össze az erejét, így a
terstvértelepülés Ipolypásztó csapata, a
veresegyházi Haverok FC., a vácegresi ci-
gány kisebbség 2 csapata, a Vácegresi Lé-
gió, valamint kuriózumként egy ismeret-
len nevû férfi-nõi vegyes csapat is.

Miközben a felnõttek szurkoltak és
mérkõztek, a legifjabbakat különféle
gyermekprogramok szórakoztatták.
Volt ugrálóvár, arcfestés, kézmûves fog-
lalkozás és a gödöllõi rendõrök jóvoltá-
ból KRESZ-teszt és kerékpár ügyességi
vetélkedõ. 

Pályaavató

Kiállítás
A Vácegresi Klubházban július 14-én ki-
állítás nyílt Márton Ágnes Katalin festmé-
nyeibõl. 

A mûvésznõ Erdélyben, egy nagy vá-
rosban, Csíkszeredán nõtt fel. 1987-ben
érettségizett a Marosvásárhelyi Tanító-
képzõben. 1989. óta él Magyarországon,
pedagógusként, óvodapedagógusként
dolgozik.

Jelenleg a Kaposvári Egyetem Mûvé-
szeti Karán tanul rajz, vizuálís kommu-
nikáció szakon, tanulmányait a Mester-
képzõn szeretné folytatni. Alkotásainak
zöme erdélyi tájképekbõl áll. 

Vácegres község adatai:

Terület: 1367 hektár
Lakosság: 879 fõ
Önkormányzat címe:

2184 Vácegres, Szabadság u. 45.
E-mail cím:

polghivvacegres@freemail.hu
Weboldal: www.vacegres.hu
Polgármester: Szántovszki Kálmán
Körjegyzõ: Kovács Miklósné
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Váchartyán

Megszorítások, adónö-
velések ide, pénzromlás
oda, Váchartyán elsõ
polgára optimistán te-
kint a falu életének kö-
vetkezõ szakasza elé.
Hogy miért, errõl be-

szélgettünk Juhász Istvánnal a júliusi hõ-
ségben.

– Lentrõl nézve úgy tûnik, szép munkát
végeztek a tetõfedõk az óvoda tetején. A pa-
lával ellentétben sokkal jobban illik a kerá-
miacserép ehhez a régi kúriához.

– Akkor egyezik a véleményünk, szerin-
tem is szebb, és fõleg biztonságosabb lesz
így, jóllehet nem kevés többletköltséget je-
lent a községnek a mûemléki elõírások tel-
jesítése. Sajnos az állam követelményként
ugyan elõírja a mûemléki színvonalú felú-
jítást, az olcsó és a minõségi megoldások
közötti árkülönbözet finanszírozásába
azonban nem száll be. Emiatt ma kifejezet-
ten hátrányos dolog mûemléképületet bir-
tokolni. Az volna az igazságos, hogy ha
nemzeti érdeknek tartjuk a mûemlékek
szakszerû felújítását, akkor az egész adófi-
zetõ nemzet, vagyis a központi költségvetés
is vállalna át ebbõl terheket.

– Úgy tudom, az önkormányzat pályá-
zott állami támogatásra…

– Jegyzõ asszonnyal rengeteg munkánk-

ba került a pályázati beadvány összeállítása,
amiben nem is volt hiba, forráshiányra hi-
vatkozva azonban mégis elutasították.

– Milyen cserepet kapott az óvoda?
– Név szerint „Csornai hornyolt, íves vá-

gású, natúr cserepet”, amely hagyományos
megjelenésével kifejezetten alkalmas szá-
zadfordulós mûemléképületek számára. A
gyártó Tondach Magyarország 33 év garan-
ciát vállal rá. Bízom benne, hogy nem is lesz
vele gondunk, ha már egyszer mélyen a zse-
bünkbe kellett nyúlni érte. A végszámla
meghaladja 10 millió forintot.

– Ez nem kevés ahhoz képest, hogy az
utóbbi 3-4 évben több felújítási munkát is
láthattunk az önkormányzati tulajdonú
épületeken. Gondolok a könyvtárra, a pol-
gármesteri hivatal új nyílászáróira, a rava-
talozóra… Váchartyán ugyanakkor önhi-
báján kívül hátrányos helyzetbe került tele-
pülések közé tartozik, jókora tervezett költ-
ségvetési hiánnyal.

– Tény, hogy szûkös bevételi forrásaink
dacára sok dolgot sikerült létrehoznunk
önerõbõl. Sokat köszönhetünk annak is,
hogy nem messze van tõlünk az RHK
Kht. által mûködtetett püspökszilágyi
izotóp temetõ. A lakosság tájékoztatására
létrehozott Izotóp Információs Társulá-
son keresztül számottevõ összeggel segí-
tik az önkormányzatot. Sok fejleszté-

sünkhöz ez a rendszeres pénzügyi támo-
gatás jelenti az egyetlen forrást. 

– Most, hogy az állami költségvetést sike-
resen padlóra küldték, és megint jön az ár-
emelkedés, az adónövelés, a csomagsorozat,
várható valami jó a kistelepülési önkor-
mányzatok számára?

– Az államtól én nem remélek túl sokat,
habár tény, hogy az „önhiki” pályázatból
éppen kaptunk 3,5 millió forintot a mûkö-
dési költségekre. Elsõsorban azonban csak
magunkra számíthatunk, ezt tudomásul
kell venni, és túl kell tudni élni. Ehhez erõt
adnak az olyan kis sikerek, mint az, hogy
Váchartyánnak sikerült Püspökszilágy és
Kisnémedi vezetõivel tetõ alá hoznia a fel-
sõ tagozatos gyerekek oktatására vonatko-
zó társulást. Bár a szomszédos községek
felsõs gyerekei eddig is nálunk tanultak, a
vonatkozó rendeletek úgy módosultak,
hogy a társulási szerzõdés létrejöttével
mostantól magasabb fejkvótát kapunk
utánuk. Az iskolát érintõ másik jó hír, hogy
a váci kistérségtõl kaptunk egyszeri 5 mil-
lió forintos ösztönzõ támogatást, amelybõl
pormentesítjük a tornapályát. Erre a kistér-
ségi támogatásra elvileg a következõ évek-
ben is számíthatunk. Ha sikerül a bevéte-
leinket valamiképpen növelni, az mindjárt
láthatóvá válik a fejlesztéseinkben.

Bertók László

Nagyobb pénzbõl nagyobb foci

Váchartyán község adatai

Külterület: 1018,1 ha
Belterület: 191,7 ha 
Népessége: 1817 fõ
Önkormányzat címe:

2164 Váchartyán, Fõ u. 55. 
Telefon/fax: (06 27) 366 266,

(06 27) 566 570, (06 27) 566 571
E-mail: vachartyan@vnet.hu
Polgármester: Juhász István
Jegyzõ:

Balázsné Szilvási Zsuzsanna

A veszélyes kanyar vége
Váchartyán polgármestere és az Állami Közútkezelõ Kht. illetékesei közötti tárgyalá-
sok sikerrel zárultak, amikor kompromisszumos megoldás született a társaság által
benyújtott útjavítási számlákat illetõen.

Hosszú évek hiábavaló küzdelmei után Juhász István ígéretet kapott arra, hogy a
közútkezelõ egy „félkörforgalom” kialakításával biztonságosabbá teszi a Püspökszi-
lágy-Õrbottyán utak kapcsolódásánál lévõ „Y” csatlakozást. A polgármester bízik
benne, hogy némi önkormányzati hozzájárulással nem csak hasznos, de szép (dísz-
burkolatos-virágos) forgalomtechnikai eszközzel gazdagodhat a község. 

Köszönet

Ez úton szeretném köszönetemet ki-
fejezni mindazoknak, akik feleségem
édesapja, Márkus Károly elhunytával
kapcsolatban együttérzésüket fejez-
ték ki családunknak. 

Juhász István polgármester

Falunap

Az IIT és a község közös szervezében
idén is lesz falunap a futballpályán. Az
esemény idõpontja: augusztus 19.,
13.00 óra.
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Váckisújfalu

hogy a hiányzó támogatások meghozatalá-
ban nem állhat be késlekedés. 

Ugyanakkor feladatként jelentkezik még
az aszódi szennyvíztisztító bõvítése miatti
hatástanulmány elkészítése. Erre azért van
szükség a hatóság szerint, mert a jelenlegi
kapacitást 500 köbméteres szintre kell fele-
melni és ez, felveti azt a kérdést, vajon je-
lent-e mindez további környezetterhelési
kockázatot a természetre. Egyébként ennek
hiánya volt korábban az egyik hivatkozási
alap ahhoz, hogy miért nem kapnak támo-
gatást a tervek elkészítéséhez a községek.
Csak a pontosság kedvéért itt meg kell je-
gyezni, a hatástanulmány akkori áron szá-
molva elérte az 1,6 milliárd forintot, ma pe-
dig talán még a kétmilliárdot is meghalad-
ja majd. 

A belterületi szennyvízcsatorna hálóza-
tai, az azokat egymással és a szennyvíztisz-
tító teleppel összekötõ nyomóvezetékek
megvalósítási munkálatait a települések
közös beruházásban valósítják meg.

A folyamat fõbb feladatai, azok tervezett
idõpontjai:

a címzett támogatási pályázat elkészí-
tése és benyújtása: 2007. április 25.

az egyéb központi-, regionális, EU-, és
megyei támogatások pályázatának elkészí-
tése a kiírásnak megfelelõen

a címzett támogatás igénybejelentése:
2007. december 14.

a közbeszerezési eljárás megindítása
elõreláthatóan: 2008. IV. negyedéve

a kivitelezés megkezdése: 2009. I.
félév

a csatornahálózat részleges üzembe
helyezése és a szennyvíztisztító telep pró-
baüzemének megkezdése: 2010. II. ne-
gyedév

a kivitelezés tervezett befejezése:
2010. IV. negyedév.

A pályázatok elkészítése során felmerü-
lõ díjakat a társult önkormányzatok a la-
kosságszám arányában viselik, akárcsak a
tervezés vagy a lebonyolítás költségeit.
Természetesen a beruházás is ezen elvek
alapján készül majd, így a terheket az
alábbi megoszlásban kell fizetni:

Galgamácsa község: 1949 fõ, 42%
Vácegres község: 808 fõ, 18%
Váckisújfalu község: 441 fõ, 9%
Püspökszilágy kozség: 734 fõ, 16%
Kisnémedi község: 668 fõ, 15%

A szennyvízcsatorna-hálózati munkála-
tok gesztora, bonyolítója Galgamácsa Köz-
ség Önkormányzata lett. Itt történik majd
a beruházás elõkészítési munkáinak vég-
zése, a pályázatok elkészíttetése és benyúj-
tása, a beruházás pénzügyi bonyolítása,
mind a támogatások, mind pedig a társbe-
ruházók vonatkozásában. A közbeszerzési
eljárás lefolytatásához valamint a megva-
lósítás teljes körû lebonyolítása érdekében
szakképesítéssel rendelkezõ céget vonnak
be. Az önkormányzatokat rendszeres, leg-
alább negyedévenként tájékoztatja majd a
gesztor a szerzõdések, intézkedések végre-
hajtásáról valamint a beruházás mûszaki-
pénzügyi helyzetérõl. A településvezetõk

az operatív döntések meghozatalára Köz-
beszerzési Bizottságot fog létrehozni. A
testület létszáma hat fõ lesz. A felek arról
is megállapodtak, hogy az elkészülõ léte-
sítmények üzemeltetésével a Galgamenti
Víziközmû Kft.-t kívánják megbízni. A ví-
ziközmû társulat alapításáról a nemrég
aláírt megállapodáson túl, külön szerzõ-
désben fognak rendelkezni.

A társult önkormányzatok megerõsítet-
ték továbbá azon szándékukat, hogy a be-
ruházás megvalósításához minden lehet-
séges állami és egyéb külsõ forrást a lehe-
tõségüknek megfelelõ mértékig igénybe
kívánnak venni. A hálózat kiépítése, talán
Galgamácsának a legfontosabb, ugyanis a
lakótelepe dombra épült. Itt meglehetõsen
költségesebb a jelenlegi „szippantás”, to-
vábbá az emésztõkbõl elszivárgó szennyvíz
jelentõsen károsítja a talajt. 

Információink szerint a majdani lakos-
sági hozzájárulás nem haladhatja meg a
kétszázezer forintot ingatlanonként. A
költségek kiegyenlítésre részletfizetési le-
hetõség áll majd rendelkezésre, ami a gya-
korlatban tíz évet jelent fix, elõre kalkulált
kamattal.

Nem árt tudni, már most adottak a tör-
vényi lehetõségei annak, hogy úgynevezett
környezetterhelési díjjal büntessék az ön-
kormányzatok mindazokat, akik emésztõt
és nem csatornát használnak. Ezt az uniós
elõírások teszik szükségessé, bár a polgár-
mesterek és a jegyzõk általában elnézõek a
szabálytalankodókkal szemben, annál is
inkább, ha az adott település még nem
rendelkezik szennyvízelvezetõ rendszerrel.

-AsC-

Váckisújfalu község adatai

Terület: 1070 hektár
Lakosság: 478 fõ
Lakások száma: 148
Kistérség: Veresegyházi
Önkormányzat címe: 2185 Váckisúj-

falu, Petõfi Sándor u. 13.
Weboldal: www.vackisujfalu.hu

E-mail cím:
dahab@level.datanet.hu
és vackisujfalu@freemail.hu

Polgármester: Dr. Sajó Gyula
Jegyzõ: Kovács Miklósné

folytatás a 4. oldalról
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Hatékony volt a parlagfûírtás tavaly Ma-
gyarországon, 22 százalékkal csökkent
ugyanis a parlagfû pollenkoncentráció-
ja az elõzõ évekhez képest – mondta a
Földmûvelésügyi Minisztérium fõosz-
tályvezetõje.

Gólya Gellért szerint ez az emberek jogkö-
vetõ magatartásának, a civil szervezetek
és a tárca akcióinak, a büntetéseknek, il-
letve az idõjárásnak is köszönhetõ. Ta-
valy 19 ezer hektárnyi parlagfüves terü-
letet derítettek fel, 8600 esetben rendel-
tek el kényszerkaszálást, és 218 millió

bírságot szabtak ki – mondta Gólya Gel-
lért, aki szerint ez az összeg elég jelentõs
ahhoz, hogy jogkövetõ magatartásra
ösztönözze az embereket. 

Látható tendencia, hogy egyre többek-
ben tudatosul: a parlagfüvet mindany-
nyiunk egészsége érdekében irtani kell –
tette hozzá a fõosztályvezetõ. A június
30-i parlagfû mentesítési határidõt kö-
vetõen most az idén is megindulnak a
felderítések. Ahol parlagfüves foltot ta-
lálnak, ott elrendelik – a tulajdonos, il-
letve a földhasználó költségére – a kény-
szerkaszálást. Gólya Gellért szerint en-
nek a költsége nem csak a terület mére-
tétõl, de a domborzati viszonyoktól is
függ, mivel más költsége van a kézi és a
gépi kaszálásnak. 

A fõosztályvezetõ felhívta a figyelmet
arra, hogy a védekezési költség mellett
20 ezertõl 2 millió forintig terjedõ nö-
vényvédelmi bírságot is kiszabnak a tör-
vényt megszegõkre. 

Már büntetik, aki nem irtja a parlagfüvet 
Tavaly 218 millió forint bírságot szabtak ki

Sem a megyerendszert felváltó régiók-
ról szóló, sem pedig a kevesebb önkor-
mányzati képviselõ megválasztását le-
hetõvé tevõ törvény – illetve alkot-
mánymódosítást nem fogadta el a par-
lament. Így minden marad a régiben. 

Az Országgyûlésben július 10-én nem
kapta meg a szükséges kétharmados
többséget a régiók létrehozásához szük-
séges alkotmánymódosítási javaslat. A
tervezet célja az önkormányzati rendszer
reformja volt, amely alkotmányi szintre
emelte volna a régiót, mint önálló terü-
letszervezési egységet, és ezzel megala-
pozta volna a középszintû közigazgatás
átfogó reformját. A törvényjavaslatot
195-en támogatták, 148-an szavaztak el-
lene, egy képviselõ tartózkodott. Elfoga-
dásához 257 igen szavazatra lett volna
szükség.

2006-tól nem csökken
a képviselõi létszám

A helyi önkormányzati képviselõk és pol-
gármesterek választásáról szóló törvény
módosításával a kormány már az õszi vá-
lasztások után csökkentette volna a me-
gyei és a fõvárosi közgyûlésben helyet
foglalók létszámát, igaz, a jelenlegi 27 ez-
res gárda mindössze 183 fõvel soványo-
dott volna. Az ellenzék éppen ezt keve-
sellte, és ezért nem hagyta jóvá a terveze-
tet. A kormány javaslata szerint eltörölték
volna a tízezer fõ alatti és feletti települé-
sek külön választókerületeit.

A javaslat elfogadását azért sürgette a
kormány, mert így a 2006-ban megválasz-
tott megyei önkormányzati képviselõk
mandátuma a 2009. évi európai parlamenti
választás napjával járt volna le, és ezzel egy
idõben – elsõ alkalommal – került volna sor

a regionális közgyûlések megválasztására.
A helyi önkormányzati képviselõk ezért
idén 2012-ig kaptak volna mandátumot,
hogy ezt követõen visszatérjenek a négyé-
ves voksolásra (azaz két évvel eltolt ciklu-
sokkal szavaztunk volna, mint a parlamen-
ti választásokon). Emiatt bukott meg
egyébként a javaslat, mivel a felvetést még
a kisebbik koalíciós partner sem támogatta.
A liberális párt egyetértett a régiók létreho-
zásával, azt azonban nem tartotta helyes-
nek, hogy 2012-ig válasszák meg a helyi ön-
kormányzatokat. Az õ ötletüket – hogy
2009-ben, a regionális önkormányzatok fel-
állásakor, az európai parlamenti választá-
sokkal egy idõben válasszák meg a helyi ön-
kormányzatok tagjait – azonban végül nem
építették be a törvényjavaslatba. 

A megyerendszerhez egyébként mind
az MDF, mind pedig a KDNP ragaszko-
dott, és a Fidesz is kifejtette: túl gyors a
váltás, az ezeréves megyerendszert pedig
nem lehet véleményük szerint néhány
nap alatt megszüntetni. 

Egyelõre marad a megyerendszer

A gumikrokodil veszélyeire figyelmez-
tet a fogyasztóvédelem, de a kínai gu-
mikacsákat se vigyék a vízpartra a szü-
lõk, mert rákkeltõ anyagot tartalmaz. A
Kínából származó veszélyes gyerekjá-
tékok hosszú listáján mûanyag fegyve-
rek, felfújható gumiállatok, készségfej-
lesztõ fajátékok is szerepelnek.

Veszélyes gyerekjátékokra hívja fel a fi-
gyelmet a Fogyasztóvédelmi Fõfelügye-
let. Az idei nyári sláger a vízpartokon a

felfújható gumikrokodil, mely nagyon
könnyen leengedhet, több darabból
hiányzik ugyanis a biztonsági szelep.
Emellett sokrszor se magyarul, se ango-
lul nincs figyelmeztetõ felirat, hogy csak
120 centiméter mély vízben használhat-
ják a gyerekek. 

Egyes gumikacsák sem mentek át a
rostán: olyan lágyítóval készülnek,
amely rákos megbetegedést és májkáro-
sodást is okozhat, de találtunk lenyelhe-
tõ készségfejlesztõ játékokat is. Az ártal-

mas játékok listája itt nem ér véget:
vannak játékfegyverek, amelyek a meg-
engedettnél 10-szer nagyobb erõvel lö-
vik ki a golyókat, így sérülést okozhat-
nak. A termékeket többsége Kínából
származik. 

„A szabályok nagyon szigorúak, a
probléma talán a liberális piacgazdaság-
ban leledzik, sajnos vannak olyan gyár-
tók, akik nem veszik komolyan azokat
az elõírásokat, amelyek rájuk vonatkoz-
nak és a tiltások ellenére is nem bizton-
ságos terméket forgalmaznak” – mondta
el Siklós Máté, a Fogyasztóvédelmi Fõfel-
ügyelet szóvivõ-helyettese. 

Veszélyes gyerekjátékok
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Nyugdíjas- és kórustalálkozó Kisnémediben
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punk érdeklõdésére elmondta az
elõtörténetet.

Az õrbottyáni nyugdíjasklub
1983-ban alakult meg, 1993-ban
hivatalosan is bejegyezték. 1998-
ban a klubtagok 3 millió forin-
tért megvásárolták azt a Kossuth
utcai ingatlant, amelyet hosszú
ideig használtak klubhelyiség-
ként. Amikor Béres Istvánt meg-
választották klubelnöknek, 39
regisztrált klubtag volt. Mára ez
a szám 120 fõre emelkedett, ami
nem véletlen, hiszen a pezsgõ
klubélet, a rengeteg program, a
közös szórakozás, az utazások,
üdülések, a nagy barátkozások
lehetõsége mágnesként vonzza
az õszülõ korosztályt. Béres Ist-
ván szerint alig adták át az épü-
letet, máris úgy tûnik, lassan ki-
növi a közösség, hiszen senkit
sem utasítanak el, aki csatlakoz-
ni kíván. A klub úgy kínál szóra-
koztató elfoglaltságot az embe-
reknek, hogy az a lehetõ legke-
vésbé terhelje meg a pénztárcát.
Ehhez folyamatos pályázati bevételekre
van szükség, de úgy tûnik, ez sem lehe-
tetlen kihívás. 

A folyamatosan növekvõ létszám, az
egyre több és nagyobb rendezvény ha-
laszthatatlanná tették egy nagyobb klub-
ház építését, ezért térjünk vissza az épület
felépítésének csodájához! Eredetileg úgy
tervezték – meséli

Béres István – hogy a régi épülethez hoz-
zátoldanak. E megoldás 7,5 millió forint-

ba került volna. Csakhogy amikor hozzá-
értõk megvizsgálták a házat, kiderült,
hogy az alapjai olyan gyengék, hogy nem
volna biztonságos megtartani, helyette
egy teljesen új házat kell építeni. Bár en-
nek már 10 millió forint volt a tervezett
költségvetése, mégis belevágtak. Adva

volt a klubtagok
1,6 millió forin-
tos megtakarítá-

sa, amihez az önkormányzat 1,5 millió fo-
rintot tett hozzá. A veresegyházi Misszió

Kht. pályázatán sikerült 3 millió
forintot nyerni, így máris 6 millió
forint állt rendelkezésre, de még
mindig hiányzott 4 millió. Ekkor
– meséli a klubvezetõ – az ügy
mellett végig lelkesen kiálló Ke-
reskényi János polgármester hat-
hatós közremûködésével sikerült
rávenni az õrbottyáni Wienerber-
ger téglagyárat, hogy támogassa
az építkezést építõanyaggal. Bár
ez hatalmas jelentõséggel bírt, de
még további gyûjtésre volt szük-
ség. A klubtagság és a helyi tá-
mogatók összeadtak újabb 1 mil-
liót, a Pest Megyei Közgyûlés, va-
lamint Tóth András országgyûlési
képviselõ, sõt az Amerikában élõ
Kvassay örökös is felsorakozott a
nyugdíjasklub mecénásai közé.
Bár az átadás után még tartozik a
klub 900 ezer forinttal a kivitele-
zõnek, de ezt már nem lesz nehéz
összeszedni – véli az örök opti-
mista Béres István, aki már az
újabb tervekrõl beszél. A nagy te-
rem fölötti, ma még üres galérián

zenekari karzatot, mellette, pedig irodát,
illetve kisebb klubhelyiséget szeretnének
kialakítani. 

Ám ekkor az órájára pillant, és sietve
félbeszakítjuk a beszélgetést, mivel a
klubvezetõnek mennie kell halat pucolni.
A bottyáni tóból származó 70 kg pony,
harcsa, kérész vár arra, hogy a másnapi
kerti halászlé-partin betöltse küldetését
egy sereg vidám nyugdíjas tányérjában.

Bertók László

folytatás a 6. oldalról
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Az avatóünnepség
Klubtagok a polgármesterrel
az alapok lerakása után
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Mozgalmas napjuk volt a gödöllõi rendõröknek 2006. július
11-én. A hajnali órákban a Domonyvölgyben egy családi ház
udvaráról ismeretlen tettesek elloptak két darab Suzuki tí-
pusú qvadot 3 000 000 Ft értékben. Az elkövetõk nem so-
káig élvezhették „munkájuk” gyümölcsét, mivel az esti
órákban elfogásra kerültek a motorokkal együtt Veresegy-
házon az Ivacsi tó melletti erdõben. 

K. János 34 éves és M. Richárd 18 éves veresegyházi lakosok el-
len jelentõs értékre elkövetett lopás bûntett elkövetésének
megalapozott gyanúja miatt indult büntetõeljárás.

A délelõtti órákat szemelte ki két „áruházi szarka” ar-
ra, hogy Csömörön az egyik bevásárló központból egy közel 100
ezer forint értékû digitális fényképezõgépet tulajdonítsanak el.
Az áruház biztonsági szolgálata azonban tetten érte õket, így a
Kistarcsai Rendõrõrs nyomozói délután már kisebb értékre el-
követett lopás bûntett elkövetése miatt gyanúsítottként hall-
gatták ki B. Béla 33 éves és F. Gabriella 33 éves salgótarjáni la-
kosokat. A páros nõi tagjáról kiderült, hogy egy korábbi ügybõl
kifolyólag ellene már bírósági elfogatóparancs is ki volt adva.

A rendõrök délután sem unatkoztak. Gödöllõi munka-
helyérõl kellett elõállítaniuk egy 50 éves vácszentlászlói férfit,
aki engedély nélkül tartott magánál 2 db ún. tollpisztolyt és
több tucat kispuskalõszert. Ellene lõfegyverrel vagy lõszerrel
való visszaélés bûntett elkövetésének megalapozott gyanúja
miatt indult meg a büntetõeljárás.

Este kilenckor érték tetten egy isaszegi család három
tagját (apa, anya és gyerekük), amint a gödöllõi Arborétum te-
rületérõl 12 darab tuját próbáltak meg ellopni. A szülõket nem-
csak a lopás, de kiskorú veszélyeztetése bûntett elkövetése
miatt is felelõsségre fogják vonni, mivel a bûncselekményhez a
13 éves gyerekük segítségét is igénybe vették.

A Pest Megyei Rendõr-fõkapitányság Felderítõ Osztálya
és a REBISZ Terrorelhárító Szolgálata 2006. július 17-én a délutá-
ni órákban közösen fogta el G. Péter 38 éves veresegyházi és K. Mi-
hály 26 éves kartali lakosokat. Zsarolás bûntett megalapozott gya-
núja miatt folytat ellenük eljárást a Pest Megyei Rendõr-fõkapi-
tányság Felderítõ Osztálya. G. Péter hasonló jellegû bûncselek-
mények elkövetése miatt már korábban is összetûzésbe került az
igazságszolgáltatással. A jelenleg rendelkezésre álló adatok, infor-
mációk szerint a két – õrizetben lévõ – férfi több rendbeli zsarolást
követett el. Elõzetes letartóztatásuk elrendelését a rendõrség in-
dítványozza az ügyészségnél. A további sértettek felkutatása je-
lenleg is folyamatban van. A fõkapitányság Felderítõ Osztálya sér-
tettek jelentkezését a (06 1) 443 5140-es telefonszámon várja.

Kommandósok segítségével fogták el a pest megyei
rendõrök azt a két férfit, akik a nyomozók szerint több rend-
beli zsarolást követtek el – közölte a Pest Megyei Rendõr-fõka-
pitányság. A 38 éves veresegyházi és a 26 éves kartali férfit a
lakásán vették õrizetbe. Ellenük zsarolás miatt indítottak nyo-
mozást. A rendõrség sértetteket keres, de egyelõre nem árulták
el, pontosan hány zsarolással gyanúsítják a két férfit.

Négy bûneset, hét elfogás

Halálos fürdõzés
Június utolsó szombatján ketten is életüket vesztették a ve-
resegyházi tavakban. Este hat elõtt nem sokkal a Tó Strand-
nál fulladt a vízbe egy 52 éves helyi férfi, majd alig három
órával késõbb a Pamut tóból mentettek ki egy szintén hely-
béli 46 éves embert, akinek az életét már a gyors orvosi bea-
vatkozás sem tudta megmenteni.

A tragédia okait még vizsgálják, de a tanúk elmondása sze-
rint mindkét esetben szerepet játszott az alkoholfogyasztás. 

A tragikus estek elkerülése érdekében a rendõrség kéri,
hogy a fürdõzõk minden esetben tartsák be a szabadvízben
való fürdõzés alapvetõ szabályait, melyek a következõk: 

Csak a kijelölt fürdõhelyeket használjunk fürdõzésre!
6 éven aluli, illetve úszni nem tudó 14 éven aluli gyer-

meket csak felnõtt kíséretében engedjünk be a kijelölt fürdõ-
helyre!

Az úszni nem tudó gyerekekre minden esetben adjunk
mentõmellényt vagy mentõgallért, az úszógumi, vagy a karú-
szó nem jelent teljes biztonságot. (A jól úszók részére is cél-
szerû ezek használata)

Kerüljük az ismeretlen vízterületeket, ahol a sodrás, ör-
vénylés, a mederfenék egyenetlensége miatt kerülhetünk
bajba.

A szív-és keringési betegségben szenvedõk mellõzzék az
egyedül történõ fürdõzést!

Ne ugorjanak vízbe sekély vagy ismeretlen vízterületen. 
Étkezés után, teli gyomorral, felhevült testtel, szeszesi-

tal, vagy gyógyszer hatása alatt ne merészkedjünk vízbe, még
akkor sem, ha egyébként jól tudunk úszni!
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Darazsak, méhek, pókok, és még szá-
mos más rovar vagy ízeltlábú leselke-
dik a szó szoros értelmében az óvatlan
turistákra, de a kertészkedõkre is. Csí-
pésük nemcsak fájdalmas lehet, ha-
nem az arra érzékenyek esetében élet-
veszélyes is. Mit kell tudni a nyári ro-
varcsípésekrõl? – erre válaszol a Sem-
melweis Egyetem Bõr- és Nemikórtani
Klinikájának professzora, dr. Kárpáti
Sarolta, az ÁNTSZ Pest megyei szakfel-
ügyelõ fõorvosa.

A nyári hónapokban, amikor számos
gyerekcsoport túrázik, vagy táborozik,
elsõsorban õket fenyegeti a veszély. A
csípés náluk mindig sokkal erõteljesebb
reakciót vált ki, jóval több a hólyagos,
csomós, bevérzéses eset. A tünetek a
csalánkiütéstõl a fulladásig, a viszketés-
tõl a sokkos állapottal járó rosszullétig
terjedhetnek, ez egyéni érzékenységtõl
változik. Aki már korábbi tapasztalatból
tudja, hogy nála bármilyen csípés a meg-
szokottnál erõteljesebb reakciót, aller-
giás tüneteket vált ki, annak utazás elõtt

érdemes háziorvosával felíratni az aller-
gia elleni gyógyszereket.

Iskolás csoportok esetében a szülõk-
nek tájékoztatniuk kell a kísérõ pedagó-
gust, ha gyerekük allergiás, át kell neki
adni a szükséges gyógyszert. A kísérõ-
nek pedig ismernie illik, hogy milyen tü-
netekkel jár a rovarcsípés veszélyesebb
változata. A csípést követõ 5-15 percen
belül jól látható, hogy csak duzzanatról,

avagy súlyosabb esetrõl van-e szó. Ha a
gyerek gyakran tüsszent – ami elsõ jele
lehet az allergiának – gondosan figyel-
jünk. Ha torokszorító érzésrõl számol be,
fullad, arc-, szem- vagy ajakduzzanat lép
fel, nyomban mentõt kell hívni, addig is
a már beadott allergia-ellenes szer adag-
ját meg kell ismételni. Ha mód van rá, a
csípést okozó rovart el kell tenni, meg-
könnyítendõ az azonosítást és a kezelést.

Vannak olyan esetek, és ez erdõben,
kertben egyaránt elõfordulhat, hogy a
csípés nyomán egy vörös csík indul el
fölfelé a lábon. Ez baktériumos fertõ-
zésre utal, ilyenkor antibiotikumos ke-
zelésre van szükség, ami az orvos dolga.
Megelõzésre fertõtlenítõ kenõccsel,
vagy ecsetelõvel kell éjjelre a kikapart
csípésnyomokat bekenni. Ha „csupán”
hólyagos tünetekkel jár a csípés, ele-
gendõ a borogatás vagy a szabadon
kapható gélek használata. Lehet kapni
viszketéscsillapító, külsõleg alkalmaz-
ható készítményeket, illetõleg olyan ro-
varriasztó, rovarûzõ spray-ket is, amik
nem hiányozhatnak sem a kertészke-
dõk háztartásából, sem a túrázók elsõ-
segély-dobozából.

www.pestmegye.hu

Nyári veszélyek erdõn, kertben
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Galgamácsa, Vácegres, és Váckisújfalú
mellett Tóth Gábor (Fidesz) további ti-
zennégy környezõ település érdekeit
képviseli a magyar törvényhozásban.
1998 és 2002 után immár harmadszor
kapott parlamenti mandátumot az
Önök támogatásával. Arról kérdeztük
Harrach Péter (Fidesz) és Tóth András
(MSZP) képviselõk után – lásd elõzõ
lapszámainkat – milyen lehetõségeket
lát az elkövetkezõ ciklusban, amelyek-
kel fejlõdhetnek, épülhetnek, szépül-
hetnek a már említett községek.

– Ezúton is megköszönöm, hogy a ke-
mény, a megtévesztéseket sem nélkülözõ
kampányban ismét mellettem voksoltak –
fogalmaz Tóth Gábor. Az elkövetkezõ négy
évben is, a helyiek támogató segítségével,

bizalmával, tovább tudjuk fejleszteni kör-
zetünket, és újabb sikereket érhetünk el.
Nyolcesztendei képviselõi tevékenységem
legfontosabb eredményei közé sorolom,
hogy Bag, Hévízgyörk, Iklad, Domony,
Kartal, Verseg és Aszód településeken kié-
pült a csatornahálózat. A rászoruló csalá-
doknak 52 szociális bérlakást adtunk át
valamint elkészült a Petõfi Sándor Gimná-
zium kollégiuma. 220 megélhetési küszöb
alatt élõ nyugdíjas kapott rendkívüli nyug-
díjemelést és megtörtént a Galga medré-
nek kitakarítása Galgamácsáig.

– Ha jól tudom Aszódon közúti fejlesz-
tések is születtek…

– Valóban, a „kartali partnál” egy halálos
baleset után körforgalom épült, s ezzel egyi-
dejûleg készült el az aszódi Fiúnevelõ Inté-
zet 30-as út felé esõ támfalának, kerítésé-

nek felújítása. Ami pedig a létesítményeket
illeti, Kartalon megakadályoztuk a 2003-
ban közpénzen felújított gyógyszertári óvo-
da konyhájának privatizációját, elindult to-
vábbá egy termál, sport, turisztikai program
is, amelynek Kókától kezdve a vácegresi
laktanyáig már látható eredményei van-
nak. Turának kész a termálprogramja, és 31
év után sikerült „visszavenni” a turai
Schossberger-kastélyt, de hasonlóan fon-
tosnak tartom, hogy öt év pereskedés után
kötelezték a galgamácsai veszélyes hulla-
déklerakót üzemeltetõ céget a környezetvé-
delmi elõírások betartására. 

– Az áprilisi választások után ismét
ellenzéki pozícióba került. Mennyire vet-
te el a kedvét a további munkától?

– Szó sincs errõl. A Honvédelmi Bizott-
ság tagjaként figyelemmel kísérem, és
mindent elkövetek annak érdekében,
hogy a bezárt aszódi magyar laktanya és a
hozzá tartozó területek hasznosítása az
aszódi és a hévízgyörki polgárok érdekei-
nek figyelembevételével történjen. Meg-
tettem az elsõ lépéseket, hogy a 30-as út
bagi elágazásában, ami baleseti gócpont,
körforgalom épüljön, így megelõzve az
esetleges tragédiákat. A terveim között
szerepel továbbá, hogy Aszódon a köz-
jegyzõi szolgáltatás beinduljon, hogy ne
kelljen a hagyatéki és más ügyek lebonyo-
lításához Gödöllõre utazni. Aszódon már
majdnem kész az uszoda, az üzemeltetés-
hez azonban a kistérségi régió önkor-
mányzatainak összefogására van szükség.
Kiemelt fontosságú számomra a térség
mintegy ötezer õstermelõjének a helyzete.
Nemrégiben egy svéd parlamenti bizott-
sággal tárgyalásokat kezdeményeztem,
szeretném a világhírû svéd élelmiszer-fel-
dolgozó iparban használt technológiát
meghonosítani, s ezzel ismét helyzetbe
hozni a Galgamenti õstermelõket. Nagy
kihívásnak tekintem az õszi önkormány-
zati választásokat. Szükség van a nyitott
szemmel járó, az innovációra mindig ké-
pes, menedzserszemléletû, a települések
lakóit összetartó polgármesterekre, testü-
leti tagokra. Ne jelentsen problémát, ne
legyen akadály, ha esetleg nem kormány-
párti vezetõ irányítja a települést. 

-császár-

Köszönet a bizalomért és a türelemért 
Interjú Tóth Gábor országgyûlési képviselõvel

Október 1-jén választunk

Sólyom László köztársasági elnök október elsejére tûzte ki a helyi önkormányzati képviselõk és a polgármesterek általános választását.
Az államfõ az önkormányzati választások idõpontjáról június elején egy tévéinterjúban azt mondta: az alkotmányosan lehetséges leg-
korábbi idõpontra tûzi ki a választásokat. Sólyom László szerint ha az önkormányzati választásokat egyszerre rendeznék meg az or-
szággyûlésivel, vagy félidõben tartanák, még mindig jobb lenne, mint a mostani, néhány hónappal elcsúsztatott idõpont.


